
Till Kommunfullmäktiges sammanträde 2024-05-23, fråga till Kommunstyrelsens ordförande Ulf 
Olsson (S): 

Kollektivavtal vid upphandlingar 

Under maj har tidningen Arbetet rapporterat om hur det rödgröna styret i Göteborgs stad har ställt 
skarpa krav på kollektivavtal vid upphandling av renoveringen av Dalaskolan i Frölunda. Såväl 
Upphandlingsmyndigheten som det rödgröna styret anser att detta är ett unikt. Det rödgröna styret 
ser frågan som principiellt viktig och var beredda att pröva frågan i domstol om tilldelningen hade 
överklagats. Inga överklaganden inkom emellertid. 

I Upphandlingssverige har premissen länge varit att det inte är förenligt med lagen om offentlig 
upphandling, LOU och EU-rätten att ställa krav på kollektivavtal. Det ska däremot vara möjligt att 
ställa krav på kollektivavtalsliknande villkor. Här i Borås har vi tidigare haft en diskussion om 
skillnaden mellan att ställa krav på kollektivavtalsliknande villkor och villkor enligt kollektivavtal. 

Med anledning av exemplet i Göteborg vill jag ställa följande fråga till Kommunstyrelsens ordförande, 
Ulf Olsson (S): 

- Anser du att pilotfallet i Göteborg bör föranleda Borås Stad att genomföra förändringar i hur 
vi kravställer vid upphandlingar för att säkerställa rättvis konkurrens på marknaden och goda 
arbetsvillkor? 

 

Borås, 2024-05-21 

Stefan Lindborg (V) 

 

 


